
 

 
Betraktelse inför Tolfte söndagen  

efter trefaldighet 
Linda Lindblad, präst i kriminalvården i Göteborg, delar med sig av sina tankar. 

Evangelietexten för Tolfte söndagen efter trefaldighet, hämtad ur Markusevangeliet  
2:23-28, finns utskriven i sin helhet på ordningen för gudstjänst i hemmet.  

 

Frihet 

 

Sedan jag började arbeta som präst inom Kriminalvården har jag kommit att tänka oftare på 

frihet och vad friheten betyder i allas våra liv. De som sitter bakom låsta dörrar på häkte och 

anstalt är så kallat frihetsberövade med allt vad det innebär: Berövad frihet. Fråntagen frihet.  

 

Den som är inlåst tänker nog oftare på vad det gör med hen än den som inte har varit inlåst. 

Det är ganska mycket som vi tar för givet i vårt vardagsliv när vi kan röra oss som vi vill. De 

senaste månaderna har våra äldre och de som är i riskgrupp att få covid-19 blivit isolerade. De 

har fått direktiv att vara hemma. Vi kan kalla det att de har blivit frihetsberövade. Det har 

varit en svår situation, en tärande situation. Vi vet att många mår dåligt och prövas allvarligt 

när livet inte har varit som det brukar. Och vi vet inte hur länge dessa restriktioner gäller. 

Våra egna erfarenheter kan ge oss ny förståelse för andra människor och deras livssituation.  

 

Människan kan leva ofri även utanför murarna, vi kan vara låsta i vårt inre. Någon kan vara 

instängd i sin egen kropp. Någon lever instängd i sin egen livslögn. Någon lever i skammens 

mörka instängda tillvaro. Jesus säger att ”sanningen skall göra er fria” (Joh 8:32) och de orden 

får vi ta in i våra liv. Kan jag se sanningen? Orkar jag? Vill jag? Vill jag bli fri? Vad är det 

som hindrar mig från att närma mig sanningen om mig och mitt liv? Sanningen kan vara så 

smärtsam att se att det då handlar om en lång tid av förberedelser. Kanske kan denna bild 

hjälpa dig; Vi är rädda för sagans troll så länge de skymtar förbi på kvällen och bor i de mörka 

grottorna. När de kommer fram i solljuset så spricker de. Sagans bilder kan ge öppningar i 

våra egna liv. 

 

Frihet. Jag tänker på fågelns fria flykt på den blåa himlen. Jag tänker på ljudet när vinden 

passerar björkens blad och det rasslar lite.  Jag tänker på den människa som är fri, som är i 

balans till kropp och själ. Jag tänker på den människa som tackar Gud för friheten i Kristus. 

 

Söndagens evangelietext handlar om sabbaten och regelverket kring den. ”Sabbaten blev till 

för människan” säger Jesus (Mark 2:27). Han understryker att vi har fått sabbaten, som kristna 

har vi vår vilodag på söndagar, som en gåva. En gåva i omsorg till oss, för att vi behöver den.  



 

Låt oss be med dagens bön:  

Befria oss till kropp och själ genom din heliga Ande, 

nu och alltid och i evighet. 

Amen. 


